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خبر
»امام جعفرصادق )علیه السلام(«: کسی که در راه خدا به شهادت برسد خداوند 

او را بر هیچ یک از گناهانش مطلّع نخواهد ساخت.
دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا به ویژه شهدای استان خراسان شمالی  را گرامی می دارد

حوادث و انتظامی

»رئیس پلیس آگاهی تهران« خبر داد:

جزئیات سرقت 17 هزار
 دلار توسط ماموران قلابی

سردار علیرضا لطفی رئیس پلیس آگاهی تهران اظهار کرد: 
در پی شکایت مرد جوانی مبنی بر سرقت ۱۷ هزار دلار 
توسط ۲ مامور قلابی مشخص شد پس از خرید دلار ها 
لباس  با  اندام  درشت  جوان  مرد   ۲ باخته،  مال  توسط 
شخصی به مالباخته مراجعه و با هدایت وی به داخل یک 

دستگاه خودروی سواری اموال وی را سرقت می کنند.
وی با بیان این که در بررسی های پلیسی مشخص شد که اعضای 
این باند ۵ نفر است که نقشه سرقت را با همکاری یکدیگر عملیاتی 
کرده اند، گفت: در تحقیقات پلیسی اعضای این باند شناسایی و 
پس از هماهنگی های قضائی هر ۵ متهم در مخفیگاه شان در 
پی چندین عملیات جداگانه و هماهنگ دستگیر شدند. به گفته 
رئیس پلیس آگاهی تهران کارشناسان ارزش مالی اموال سرقتی 
را بیش از ۴۰۰ میلیون تومان برآورد و تحقیقات برای مشخص 

شدن سایر جرایم احتمالی آن ها ادامه دارد.

»معاون مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس 
آگاهی تهران« خبر داد:

آزادی زندانیان با ارائه اسناد 
جعلی توسط باند جاعل

سرهنگ کارآگاه جهانگیر تقی پور معاون مبارزه با جعل و 
پیش  چندی  کرد:  اظهار  تهران  آگاهی  پلیس  کلاهبرداری 
تهران مطلع شدند  آگاهی  اداره سیزدهم پلیس  کارآگاهان 
اعضای یک باند چند نفره با ارائه سند های جعلی به مراجع 

قضائی، زندانیان را از حبس آزاد می کنند.
وی افزود: با جمع آوری اطلاعات به دست آمده تحقیقات در 
این خصوص آغاز و کارآگاهان با رصد های اطلاعاتی به دست 
آوردند ۲ نفر از اعضای این باند در صدد هستند یک سند ۱۰ 
میلیارد تومانی را به عنوان وثیقه برای آزادی یک زندانی به 
مرجع قضائی معرفی کنند. معاون مبارزه با جعل و کلاهبرداری 
پلیس آگاهی تهران به شناسایی مخفیگاه متهمان اشاره کرد و 
گفت: با ارائه سند جعلی توسط متهمان به مرجع قضائی، هر 
۲ متهم در مخفیگاهشان دستگیر و در پی جوئی های انتظامی 

به بزه انتسابی معترف شدند.

»رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر تهران« 
خبر داد:

شناسایی خانه توزیع
 موادمخدر در پایتخت

سرهنگ عبدالوهاب حسنوند رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر 
تهران اظهار کرد: در پی دریافت خبری مبنی بر اینکه ۲ نفر از 
سوداگران مرگ با تهیه مقادیر فراوانی موادمخدر و پنهان کردن 
آن در مخفیگاهشان به خرده فروشی موادمخدر می پردازند، 
بررسی موضوع در اختیار تیمی از ماموران پایگاه دهم پلیس 

مبارزه با موادمخدر تهران قرار گرفت.
وی افزود: در بررسی های اولیه مشخص شد مخفیگاه متهمان 
یک ساختمان قدیمی مسکونی در سه طبقه در جنوب شرق 
تهران بوده و قاچاقچیان حرفه ای موادمخدر در استان های 
جنوبی کشور موادمخدر را از قاچاقچیان مرزی کشور تهیه و آن 

را به شهر تهران انتقال و تحویل متهمان می دهند.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران تصریح کرد: در ادامه 
تحقیقات مشخص شد که متهمان اخیر مقدار فراوانی تریاک 
از قاچاقچیان تحویل گرفته و درصدد توزیع عمده آن در سطح 
شهر تهران هستند که نتیجه تحقیقات انجام شده در اختیار 
مراجع قضائی قرار گرفت و دستور بازرسی از مخفیگاه متهمان 

و دستگیری آنان اخذ شد.

خبر اول

»معاون بهداشت وزارت بهداشت« مطرح کرد:

قدرت سرایت »امُیکرون« ۳ تا ۵ برابر بیشتر از »دلتا«
دکتر کمال حیدری معاون بهداشت وزارت بهداشت با اشاره 
به وضعیت رنگ بندی آبی و زرد استان های کشور، گفت: 
کشورهای اروپایی و غربی نیز چنین وضعیتی داشتند اما 
به موج ششم کرونا رسیدند. علی رغم اثرگذاری واکسن ها 

در کاهش بستری و فوتی ها، ولی واکسن به 
تنهایی مشکل کرونا را حل نمی کند و 

رعایت پروتکل های بهداشتی باید در 
کنار تزریق واکسن انجام شود. 

خود  افزایش  لزوم  بر  تاکید  با  او 
کرد:  تصریح  افراد،  در  مراقبتی 
است  شده  کاسته  محدودیت ها 

و اگر افراد در محیط جامعه و اماکن تجمعی بدون خود 
آسیب  است  ممکن  یابند،  حضور  مراقبتی 

ببینند. 
وی با اشاره به شیوع جهش امُیکرون کرونا 
در جهان، اظهار کرد: ۸۵ کشور به جز ایران 
اعلام کردند که این سویه در آنجا شناسایی 
شده است. سرعت انتشار جهش امیکرون 
موارد  است.  دلتا  سویه  از  بالاتر  بسیار 
در حال رصد هستند،  مشکوک جدید 

بویژه آنکه در ایام فاطمیه، شب یلدا و پس از آن عید نوروز 
قرار داریم و باید رصد و خود مراقبتی افزایش یابد.

می کنم  توصیه  اکیدا  داد:  ادامه  بهداشت  وزیر  معاون 
بیماران خاص و سالمندان به خوبی پروتکل ها را رعایت 
کنند  و در تجمعات و مهمانی ها حاضر نشوند. اطلاعات 
به  آن  سرایت  قدرت  و  است  جدید  امیکرون  مورد  در 
است؛  دلتا  برابر سویه  دیگر ۵  روایتی  به  و  روایتی ۳ 
اما اینکه بیماری زایی و کشندگی آن چگونه است، باید 
گفت تا الان اطلاعات می گویند بیماری زایی و کشندگی 
انتشار  اما سرعت  قبلی است  نوع  از  این جهش کمتر 

بیشتری دارد.

آموزش

بر اساس اطلاعیه منتشر شده از سوی مرکز سنجش و 
پایش کیفیت آموزشی، امتحانات دانش آموزان در دی ماه 
سال تحصیلی ۱۴۰۱-۱۴۰۰ مطابق بخشنامه های صادره و با 

ملاحظات ذیل برگزار می شود:
شبکه های  و  مجازی  فضای  خبرگزاری ها،  در  اخیرا  ـ 
اجتماعی غیررسمی مطلبی درباره نحوه برگزاری امتحانات 
دانش آموزان در دی ماه سال تحصیلی ۱۴۰۱-  ۱۴۰۰منتشر 
شده است که نادرست بوده و مرکز سنجش و پایش کیفیت 

آموزشی وزارت آموزش و پرورش آن را تکذیب می کند.
ـ به اطلاع مخاطبان و ذی نفعان نظام تعلیم و تربیت 
می رساند؛ امتحانات دوره های تحصیلی متوسطه اول و 
دوم به شیوه حضوری و براساس آیین نامه های آموزشی 
وارزشیابی مصوب شورای عالی آموزش و پرورش برگزار می 
شود و فقط در شرایطی که مدرسه به دلیل شیوع بیماری، 
در وضعیت قرمز کرونایی قرار داشته باشد به صورت استثنا 
و با تأیید آموزش و پرورش محل، ارزشیابی دانش آموزان 

براساس دستورالعمل ارزشیابی پیشرفت تحصیلی در دوره 
شیوع بیماری کرونا انجام می شود.

همچنین امتحانات داوطلبان آزاد و آن گروه از دانش آموزان 
پایه دوازدهم که در خرداد و شهریور ماه موفق به کسب 
نمره قبولی در برخی دروس نشده اند، طبق برنامه، امتحان 
اعلامی از دوم دی ماه آغاز  و به شیوه حضوری در حوزه 
های امتحانی سراسر کشور  با رعایت کامل شیوه نامه های 

بهداشتی برگزار می شود.
در این امتحانات از انواع سوالات )تشریحی،کوتاه پاسخ، 
ندارند. چهار گزینه ای و...( استفاده شده و نمره منفی 

امتحانات پایه نهم بزرگسال، آموزش از راه دور، ایثار گران 
وداوطلبان آزاد نیز هماهنگ استانی، به شیوه حضوری و با 

رعایت کامل شیوه نامه های بهداشتی است.
لازم به ذکر است؛ شیوه نامه ارزشیابی پیشرفت تحصیلی 
دوره های مختلف تحصیلی و بخشنامه برگزاری امتحانات 
اطلاع  پایگاه  ۱۴۰۰در  ماه  دی  در  دوازدهم  پایه  نهایی 

رسانی مرکز سنجش و پایش کیفیت آموزشی به نشانی 
aee.medu.ir قابل مشاهده است. لذا از معلمان، دانش 
آموزان و اولیای آنان درخواست می شود تا اخبار و اطلاعیه 
های وزارت آموزش و پرورش را صرفا از پورتال اطلاع رسانی 

این  وزارتخانه  پیگیری کنند.

از سوی »مرکز سنجش و پایش کیفیت آموزشی«؛

اطلاعیه آموزش و پرورش درباره امتحانات دی ماه

کرونا در ایرانبهداشت و سلامت

اگر قبل از همه گیری کرونا، آبریزش بینی و 
سردرد داشتید، ممکن بود آن را سرماخوردگی 
معمولی تلقی کنید و حتی اگر ناخوشی تان 
رنج آور بود، به زندگی عادی ادامه می دادید 
اما اکنون در فصل سرماخوردگی و آنفلوآنزا، 
چگونه می توان مطمئن بود که علائمی که 
دارید مربوط به سرماخوردگی است نه کرونا؟

عامل  کرونا  ویروس  از  متفاوت  ویروسی 
ایجاد سرماخوردگی است اما با توجه به آن که سویه امیکرون این روزها به سرعت در 
حال گسترش است و اغلب باعث عوارض خفیفی مانند گرفتگی بینی، سردرد و گلودرد 

می شود، تشخیص تفاوت آن از سرماخوردگی بدون آزمایش، بسیار دشوار است.
پروفسور »تیم اسپکتور« از متخصصان همه گیری کووید دراین باره می گوید که انجام 
آزمایش، حتی اگر فاقد عوارض شدید باشید، بیش از همیشه حائز اهمیت است. 
داده های آماری نشان می دهد که حدود نیمی از موارد دلتا »بلاتشخیص« باقی می مانند، 
زیرا علایم متعارف ابتلا به کرونا مانند تب، سرفه های شدید و مداوم و از دست دادن یا 

تغییر حس بویایی یا چشایی را بروز نمی دهند.

در شبانه روز گذشته و بر اساس معیارهای 
بیمار  و ۳۹۰  هزار  دو  تشخیصی،  قطعی 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 
شدند.  بستری  آنها  از  نفر   ۴۷۸ که  شد 
 ۶ به  کشور  در  کووید۱۹  بیماران  مجموع 

میلیون و ۱۷۳ هزار و ۳۶۹ نفر رسید.
متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۴۱ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 

و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۱ هزار و ۱۲۴ نفر رسید. خوشبختانه 
تا کنون ۶ میلیون ۹ هزار و ۴۸۹ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها 

ترخیص شده اند.
دو هزار و ۸۴۹ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون ۴۰ میلیون و ۸۸۰ هزار و ۳۳۸ آزمایش 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
در حال حاضر ۰ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۰ شهر در وضعیت نارنجی، ۵۳ شهر در 

وضعیت زرد و ۳۹۵ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

انجام آزمایش، بدون عوارض شدید حائز اهمیت است؛

واکسینه شده  ها مراقب باشند
۲84۹ نفر در شرایط شدید بیماری؛

۴۱ فوتی و ۲۳۹۰ مبتلای جدید کرونا در کشور

۸۵ کشور به جز ایران اعلام کردند که این سویه در آنجا شناسایی شده است. سرعت انتشار 
جهش امیکرون بسیار بالاتر از سویه دلتا است. موارد مشکوک جدید در حال رصد هستند، بویژه آنکه 

در ایام فاطمیه، شب یلدا و پس از آن عید نوروز قرار داریم و باید رصد و خود مراقبتی افزایش یابد.
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اجتماعی

راه و مسکنجامعه بورس

سیاوش امیر مکری مدیرعامل شرکت فرودگاه های کشور در پنجمین نمایشگاه 
حمل ونقل و لجستیک و صنایع وابسته در پاسخ به سؤال باشگاه خبرنگاران 
جوان، درباره مطالبات ایرلاین ها به شرکت فرودگاه های کشور گفت: درحال حاضر 

میزان بدهی ایرلاین ها به دو هزار میلیارد تومان افزایش پیدا کرده  است .
او ادامه داد: در سال ۹۲ میزان پروازهای عبوری بین ۸۰۰ تا ۷۰۰ پرواز بود که در 
دوران شیوع کرونا میزان پروازهای عبوری به ۱۵۰ پرواز کاهش یافت اما در حال 
حاضر با توجه به افزایش تعداد مسافر و درخواست برای حمل و نقل هوایی 

تعداد پروازهای عبوری به ۵۰۰ پرواز افزایش يافته است.
امیرمکری درباره پروازهای عبوری گفت: در حال حاضر امکان اعزام و پذیرش 
۱۸۰۰ پرواز عبوری در روز را طی ۱۳۲ مسیر از آسمان ایران داریم؛ آسمان کشور 
ما برای پروازهای اروپا به شرق آسیا بسیار مطلوب است به شرط آنکه هزینه تردد 

از آسمان ایران برای ایرلاین های خارجی اقتصادی باشد.
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران ادامه داد: با توجه به فرمولی 
که شامل وزن هواپیما، طول مسیر و ضریب ثابتی از دلار است، این نرخ را 
تعیین کرده ایم اما باید هم مسیرها کوتاه شود و هم تخفیف هایی را برای 
ایرلاین های خارجی در نظر بگیریم تا عبور از آسمان ایران نسبت به کشورهای 

دیگر به صرفه تر باشد.

عباس خطیبی معاون ساخت راه آهن شرکت ساخت و توسعه زیربنا های 
حمل و نقل کشور در نشست خبری امروز خود درباره آخرین وضعیت 
راه آهن سریع السیر تهران-قم- اصفهان گفت: این پروژه حدود ۱۳.۶ میلیارد 
تومان ال سی مطرح بوده که از این میزان تنها ۲.۷ میلیارد تومان جذب 
شده و برای اتمام آن نیازمند برنامه ریزی هستیم. در حال حاضر مسیر 
ریلی قم تا اصفهان ۶۰ درصد زیرسازی پیشرفت داشته و پیشرفت کل پروژه 

حدود ۲۰ درصد بوده است.
او در پاسخ به سوالی در رابطه با آخرین وضعیت راه آهن چابهار-زاهدان هم 
گفت: این مسیر ریلی حدود ۶۲۸ کیلومتر است که با احتساب ایستگاه ها 
به ۷۰۰ کیلومتر می رسد و پیشرفت فیزیکی زیرسازی آن ۷۰ درصد و در 
مجموع پیشرفت فیزیکی این پروژه ۵۶ درصد بوده و ما امیدوار هستیم، 
محدوده زاهدان تا خاش که حدود ۵۵۴ کیلومتر است تا پایان سال به 

بهره برداری برسد.
این مقام مسئول گفت: ۴۷۲ کیلومتر از مسیر های ریلی کشور از 
نقش  که  سوزن  دستگاه   ۲۰۰ همچنین  و  شده  استفاده  ملی  ریل 
موثری در پروژه های ریلی داشته است هم توسط تولید داخل تأمین 

شده است.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار از وزیر صمت درخواست کرد همکاری های لازم 
برای عرضه خودرو در بورس کالا صورت بگیرد. مجید عشقی در آیین افتتاح معاملات 
آتی مس و معاملات گواهی سپرده مس و میلگرد در بورس کالای ایران با بیان اینکه 
یکی از رسالت های بورس کالا، تبدیل معاملات فیزیکی به معاملات اوراق بهادار 
است،   اظهار کرد: مشکلات زیادی در راه اندازی اوراق بهادار محصولات صنعتی وجود 

داشت اما در نهایت این اتفاق افتاد.
وی با بیان اینکه بورس کالا راه پر فراز و نشیبی را طی کرده است، اظهار کرد: با این 
حال درحال نزدیک شدن به معامله ۵۰ میلیون محصول در بستر این بازار هستیم و 
بخش عمده ای از محصولات صنعتی و پتروشیمی در فضای شفاف معامله می شود.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه با اشاره به موضوع قیمت گذاری 
دستوری گفت: شرایط اقتصادی کشور به نحوی است که روی دارایی های فیزیکی 
مخصوصا مواد اولیه کارخانه ها حساسیت وجود دارد اما فضای بورس کالا به 
شکلی است که محصول به دست تولید کننده می رسد و فضای رقابتی برای 

قیمت گذاری وجود دارد.
عشقی ادامه داد: هرچند ممکن است تناقضاتی ایجاد شود اما به نظر من این 
تناقضات به خوبی مدیریت شده است. همه معاملات به صورت شفاف بوده و 

قابل رصد است.

»مدیرعامل شرکت فرودگاه های کشور« خبر داد:

افزایش ۲ هزار میلیارد تومانی
 بدهی ایرلاین ها

»عباس خطیبی«؛

استفاده از ۴۷۲ کیلومتر ریل ملی 
در پروژه های ریلی کشور

در جلسه ای مطرح شد:

درخواست خودرویی عشقی
 از وزیر صمت

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »امین الله عروجی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

گزارش

»معاون وزیر راه و شهرسازی« خبر داد:

نرخ عوارض آزادراه ها
 افزایش نیافته است

معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه طبق قانون بودجه برای 
اتمام این پروژه ها ۲۱۰ هزار میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز است، 

گفت: پروژه های قراردادی هم در حال اتمام است.
او با بیان اینکه در حال حاضر یک هزار و  ۵۰۰ قرارداد پیمانکاری 
مطرح شده که ۹۵۰ قرارداد از این پروژه ها به مرحله انعقاد رسیده 
است، گفت: پیشرفت فیزیکی پروژه ها ۴۰ درصد است و عملیات 
اجرایی آن ها هم در حال اجرا است. این مقام مسئول گفت: برای 
تکمیل این ۶ هزار و ۱۰۰ کیلومتر از بزرگراه و راه های اصلی حدود ۹۰ 
هزار میلیارد تومان بودجه اعتبار است و با توجه به آنکه اجرای این 
پروژه ها در دست ساخت است، حدود ۸ تا ۱۰ سال زمان لازم است. 
باتوجه به پیشرفت فیزیکی این پروژه ها امیدوار هستیم، مجلس 
شورای اسلامی برای پروژه های راه و بزرگراهی مصوبه قیر را تصویب 
کند و قیر های لازم را در اختیار پیمانکاران قرار دهد. او گفت: یک 
هزار و ۱۵۰ کیلومتر آزادراه در دست احداث است و با تأمین منابع 
مورد نیاز که حدود ۴۰ هزار میلیارد تومان است، امیدوار هستیم 
امکان بهره برداری در بخش آزادراهی صورت گیرد. معاون وزیر راه 
و شهرسازی گفت: نرخ آزاد راه ها بر اساس درآمد هزینه شرکت های 
آزادراهی هست که پایان هر سال این شرکت ها پیشنهاد می دهند 
و ما هم نظر خود را به کمیته اعلام می کنیم. در حال حاضر نرخ 
عوارض افزایش پیدا نکرده، اما پیش بینی می شود تا پیش از دهه 
فجر نرخ عوارض اعلام شود. هرچقدر نرخ عوارض کمتر باشد، میزان 

نگهداری آسفالت ها و رویه ها با مشکل مواجه خواهند شد.

یادداشت

خبر

»فرار مالیاتی« و عواقب آن بر اقتصاد کشور؛

از عدم تنوعِ پایه های مالیاتی تا ابهام در قوانین و مقررات  

اقتصاد ایران یک اقتصاد در حال توسعه است و مدت هاست 
با معضل تحریم و نوسانات قیمت نفت در بازارهای جهانی 
مواجه است. کاهش وابستگی به درآمدهای نفتی و تلاش 
فرار  از  جلوگیری  و  مالیاتی  درآمدهای  تحقق  جهت  در 
مالیاتی، ضرورتی انکارناپذیر برای برقراری ثبات اقتصادی، 
ارتقای رقابت پذیری و ایجاد محیط کسب و کار محسوب 

می شود.
درآمدهای مالیاتی با ثبات ترین و مطمئن ترین منبع درآمدی 
درآمدهای  به  شدید  وابستگی  طرفی  از  هستند.  دولت 
نفتی باعث شده تا ناکارآمدی نظام مالیاتی تشدید شود 
و مالیات ها همیشه سهم کمی از دریافتی های دولت را 

تشکیل دهند. 
برای  قابل توجه  درآمدی  منبع  بعنوان  مالیاتی  فرهنگ 
افزایش خدمت رسانی به مردم، رونق اقتصادی و عمران و 
آبادانی در کشور برای آحاد جامعه باید تبیین شود. یکی 
از مهمترین دلایل شکاف میان درآمدهای مالیاتی محقق 
شده و ظرفیت های مالیاتی کشور، پدیده فرار مالیاتی است.
ناکارآمدی سیاست های دولت و ایجاد اختلال در خدمات 
عمومی و نابرابری در درآمد و ثروت و تضعیف فرهنگ از 
اثرات مهم فرارهای مالیاتی بر اقتصاد کشور است. وجود 
درآمدهای نفتی، قاچاق، عدم شفافیت اقتصادی، وجود 
اقتصاد زیرزمینی و افزایش پایه های مالیاتی منجر به بروز 

فرار مالیاتی در کشور شده است.
نامناسب  ترکیب  و  مالیاتی  پایه های  تنوعِ  برخی عدم 
می دانند  مالیاتی  فرار  دلایل  از  را  مالیاتی  درآمدهای 
مقررات  و  قوانین  ابهام  در  پیچیدگی  دیگر  عده ای  و 
بیان  پدیده  این  اصلی  عامل  را  مالیاتی  فرآیندهای  در 

می کنند.
بار مالیاتی، انداره دولت، درآمد مصرف کننده، نرخ تورم 
و بیکاری از جمله عوامل اثرگذار در گسترش فرار مالیاتی 

محسوب می شوند. همچنین عدم اعتماد مردم به کارآیی 
و اثربخشی دولت و فرهنگ ضعیف مالیاتی را می توان از 

دلایل رشد فرار مالیاتی در کشور دانست. 
اما برای اینکه پدیده فرار مالیاتی در کشور از بین برود لازم 
است قوانین مالیاتی تکمیل کننده همدیگر باشند. جریمه 
و مجازات هایی برای افرادی که از مالیات فرار می کنند، 
تصویب شود و برای کشف این افراد و سازمان ها، سامانه 
جامع مالیاتی فعال شود مانند سامانه مودیان و پایانه های 
فروش برای اخذ مالیات که از آن بعنوان هوشمندسازی 

نظام مالیاتی نام می برند.
اجرای قانون مالیات بر ارزش افزوده و استفاده از قانون 
مالیات های مستقیم از دیگر اقداماتی است که می تواند 
به هوشمندسازی نظام مالیاتی و کاهش فرارهای مالیاتی 
مالیاتی،  نظام  هوشمندسازی  پیامدهای  از  کند.  کمک 
شفافیت است. رعایت انصاف و عدالت، هوشمندسازی 
نظام مالیاتی، وصول حداکثرسازی و ارتقای سلامت نظام 
اداری، چارچوب اصلی نطام مالیاتی برای توسعه و کارآمدی 
محسوب می شود که همه ارکان نظام مالیاتی باید در این 

چاچوب حرکت کنند.

محسن رضایی معاون اقتصادی رئیس جمهور گفت: قرار 
بود از آذرماه ماه رقم یارانه ها دو برابر شود، اما به علت 
مشکلاتی که در تهیه بن کارت ایجاد شد این روند به دی 

ماه منتقل شد. طبق پیش بینی ها و برآورد ها به طور مثال 
یک خانوار چهار نفره رقمی معادل ۸۰۰ هزار تومان نقد و کالا 

یارانه دریافت خواهند کرد.

وی گفت: این موضوع در لایحه بودجه سال آتی عنوان 
شده بود که با دستور رئیس جمهور آن را در سه ماهه پایان 

امسال نیز اجرایی کردیم.

»معاون اقتصادی رئیس جمهور«؛

از ابتدای دی ۱۴۰۰ رقم یارانه ها دو برابر می شود
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استان ها علائم امُیکرون چیست؟ قدرت واگیری بالا
متخصصان بیماری های عفونی اعلام کردند: قدرت واگیری بالا سویه اُمیکرون نشات گرفته از تغییرات 

زیادی است که در سطح پروتئين اسپايك اتفاق افتاده است.

آقای »فرماندار« لطفا ورود کنید؛

حق الناس سیزدهم شهر کــرج!

که  باشند همانطور  داشته  توجه  کرج  محترم  فرماندار 
»انتخابات  فرموده اند؛  اشاره  نیز  رهبری  معظم  مقام 
حق الناس است.« که قرینه این سخن و فتوای شرعی 
این است که تعداد نمایندگان منتخب در شورای شهر 
نیز حق الناس است و لذا برای رعایت حقوق شهروندان 
نسبت به تعیین تکلیف عضو غایب شورای شهر برابر 

نص قانون اقدام فرمایند.
مطابق تبصره )الحاقی بیست و هفتمِ آبان ۱۳۸۶( ذیل 

ماده هفت قانون تشکیلات وظایف و انتخابات شوراهای 
اسلامی: »هرگاه عضوی به هر دليلی تا دو ماه در جلسه 
نبايد  نهايی كه  تا تعيين تكليف  ننمايد،  شورا شركت 
بيش از شش ماه به طول بيانجامد از عضو علی البدل 

بعنوان جانشين در جلسات دعوت به عمل می آيد.«
ماهه صادره  تعلیق شش  قرار  موضوع  به  توجه  با  لذا 
برای عضو شورای شهر کرج در پرونده ای با عنوان اتهامی 
در  تبصره مذکور  به  توجه  با  و  نامشروع  مال  تحصیل 
ماده ۷ که قانونگذار تاکید نموده هرگاه عضوی »به هر 
دلیلی« تا دوماه در جلسات شرکت ننماید؛ انتظار می رود 

انجام تشریفات  ابلاغ و  فرماندار محترم کرج با صدور 
در  کرج  شهر  اسلامی  شورای  علی البدل  عضو  تحلیف 
روزهای آتی امکان دعوت ایشان در جلسات را فراهم 

نماید.
ضمناً از آنجا که برابر قانون تشکیلات وظایف و انتخابات 
شوراهای اسلامی در  ماده ۹۷ وزارت كشور مسئول اجرای 
اين قانون است، لذا این تکلیف راساً بر عهده فرماندار 
به گزارش  نیازی  نماینده وزارت کشور است و  بعنوان 
رییس شورای اسلامی شهر یا درخواست و مصوبه شورای 

شهر یا تصمیم هیات حل اختلاف استان نیست.

البرزخراسان شمالیفارس

با قطعی شدن حکم محکومیت مدیرسابق اداره صنعت، معدن و تجارت کازرون 
متهم با نیابت قضایی بازداشت و روانه زندان شد.

روابط عمومی دادگستری فارس اعلام کرد: پرونده محکومیت مدیر سابق 
کازرون که با گزارش سربازان گمنام امام زمان )عج( تشکیل شده بود پس 
از تکمیل تحقیقات در دادسرای شیراز و صدور قرار جلب به دادرسی و طی 
شدن فرایند رسیدگی قضایی، در دادگاه بدوی و تجدید نظر استان، متهم 
این پرونده به اتهام اخذ رشوه به ۱۰ سال حبس و ۵ میلیارد و ۷۲۲ میلیون 
و ۸۰۰ هزار ریال جزای نقدی و ۴۰ میلیون ریال جزای نقدی بدل از شلاق 

محکوم شد.
این گزارش حاکی است پرونده در خصوص رشوه دهندگان همچنان مفتوح 
بوده که رسیدگی به بزه این متهمان در دادگاه کیفری ۲ شهرستان کارزون در 

جریان است.
 رئیس کل دادگستری استان فارس در شهریور پارسال از بازداشت مدیر سابق 
اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان کازرون به اتهام رشاء و تشکیل پرونده 
برای او و رشوه دهندگان خبر داد که پس از ۱۵ ماه هم اکنون متهم اصلی این 

پرونده روانه زندان شد.

سرهنگ مقصود رستگار، با اعلام جزئیات این خبر اظهار کرد: در پی وقوع 
یک مورد سرقت منزل و تخریب اموال، بلافاصله موضوع با جدیت در دستور 

کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه در همین رابطه بلافاصله کارآگاهان در محل 
وقوع سرقت حاضر و اقدامات اولیه را آغاز کردند، افزود: با بررسی 
شاکی  آشنایان  از  یکی  سارق  که  شد  مشخص  شده  انجام  های 

است.
رئیس پلیس آگاهی استان با بیان اینکه متهم بعد از ورود به منزل تعداد 
زیادی از اموال موجود در منزل را تخریب و تعدادی را نیز به سرقت برده بود، 
تصریح کرد: در بررسی اظهارات شاکی مشخص شد که وی دو عروس دارد که 
یکی از آنها با همسر خود دارای مشکلات متعدد بوده و مدام مادرشوهر خود 

را به عناوین مختلف تهدید می کرد.
رستگار ادامه داد: با سرعت عمل و تیزهوشی کارآگاهان مشخص می شود 
که متهم در روز سرقت با عروس اول خانواده در ارتباط بوده که به همین 
ترتیب هر دو عروس با همکاری یکدیگر نقشه سرقت از منزل مادرشوهر 

خود را کشیده اند.

سرهنگ علی قاسم پور، فرمانده انتظامی کرج گفت: در پی اعلام مرکز فوریت های 
پلیسی ۱۱۰ مبنی بر ایجاد درگیری دسته جمعی در محدوده بیمارستان ثارالله 
مهرشهر توسط چند نفر از اوباش، بلافاصله ماموران کلانتری ۲۲ به محل حادثه 
اعزام شدند. با حضور ماموران در محل حادثه مشخص شد که هفت  اوباش منطقه 
با یکدیگر درگیر شده و  ۲ نفر از آنان  به دلیل وارد آمدن آسیب با سلاح سرد دچار 

جراحت شده و به بیمارستان منتقل شده اند.
او با بیان این که این افراد ادامه درگیری خود را به بیمارستان کشانده بودند گفت: 
ماموران بلافاصله پس از رسیدن به محل درگیری در مرحله اول این افراد را به 
آرامش دعوت کردند اما نامبردگان بدون توجه به اخطار پلیس به درگیری خود 
ادامه دادند که در این حین افسر گشت وارد عمل شده و در یک اقدام ضربتی پنج 

نفر از افراد دخیل در این نزاع دسته جمعی را دستگیر و به کلانتری منتقل کرد.
فرمانده انتظامی کرج افزود: در این زمینه پرونده برای افراد مذکور تشکیل و برای 

انجام مراحل قانونی به همراه متهمان به مراجع قضایی ارسال شد.
 قاسم پور ضمن اخطار به برهم زنندگان نظم عمومی گفت: پلیس به هیچ عنوان 
اجازه اوباشگری و اختلال در امنیت را به احدی نمی دهیم و با کسانی که بدون 

توجه به قانون ،امنیت شهروندان را مختل کنند به شدت برخورد خواهد کرد.

»رئیس پلیس آگاهی خراسان شمالی« خبر داد:

دستگیری عروس های سارق
 در بجنورد

»فرمانده انتظامی کرج« خبر داد:

عاملان نزاع دسته جمعی
 بیمارستان کرج دستگیر شدند

»دادگستری فارس« اعلام کرد:

۱۰ سال حبس و بیش از ۵ میلیارد 
ریال جزای نقدی مدیر سابق کازرون

مهدی شهیم

 نویسنده

دیدگاه

»استاندار لرستان« در دیدار مردمی مطرح کرد؛

ثبت بیش از ۹۷ هزار درخواست رسیدگی به مشکلات در سامانه سامد 

استاندار لرستان، در دیدار با مردم، از ثبت بیش از ۹۷ 
در سامانه سامد   به مشکلات  رسیدگی  درخواست  هزار 
خبر داد. دکتر فرهاد زیویار استاندار لرستان در راستای 
پاسخگویی به مطالبات مردم استان از رئیس جمهور در 
جریان سفر اخیر به لرستان، با مردم دیدار و گفت و گو 
کرد و پیگیری درخواست های مردمی را در دستور کار 

قرار داد.
وی در حاشیه برنامه ملاقات عمومی با اشاره به بازدید 

اظهار  لرستان  از  رئیس جمهور  مردمی  دیدارهای  و 
های  درخواست  و  مشکلات  به  توجه  با  داشت: 
مراجعه سامانه  با  رییس جمهور،  از  مردم  متعدد 
هزار   ۹۷ حدود  کنون  تا  که  شد  مشاهده  سامد 

درخواست رسیدگی به مشکلات ثبت شده است.
درخواست  این  عمده  گفت:  زیویار 

استمداد  اشتغال،  بحث  ها 
مسائل  العلاج،  صعب  بیماران 

 ... و  مسکن  مالی،درخواست 
بوده است که قابل پیگیری 

درخواست  پیگیری  هدف  با  هستند. 
های مردمی و رسیدگی به مشکلات، 
مدیران  از  برخی  حضور  با  جلسه ای 
و  شد  برگزار  اجرایی  دستگاه های 
مردم  مسائل  و  مشکلات  نزدیک  از 
بررسی و مورد رسیدگی  قرار 

گرفت.
اشاره  با  وی 
سفر  اینکه  به 
جمهور،  رییس 

بیش از ۱۸۰ مصوبه داشت، گفت: برخی از این مصوبه 
ها به صورت غیر مستقیم با مشکلات مردم در ارتباط 
مثل  هایی  پروژه  مگا  شدن  اجرایی  با  که  هستند 
ساخت سد معشوره و احداث راه آهن، چند هزار شغل 
جدید ایجاد شده است و بخشی از این مشکلات حل 

خواهد شد.
زیویار بیان کرد: مسائل و مشکلات استان، فراتر از اهداف 
کوتاه مدت است و برنامه های کوتاه مدت ما، شروعی 
برای این پروژه ها و حل مسائل و مشکلات واحدهای 

تولیدی است.

لرستان

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »شهلا ریاحی«فرهنگی
- پیشکسوت سینما و تلویزیون - را گرامی می دارد

سینما و تئاتر

در حالیکه حاشیه های عدم اکران »چپ، راست« به اظهارنظر و واکنش های برخی 
سینماگران منجر شده است، دبیرخانه اتحادیه تهیه کنندگان سینمای ایران، کپی پروانه 

نمایش این فیلم را که قرار بود از چند روز آینده اکران شود، منتشر کرد.
دبیرخانه اتحادیه تهیه کنندگان سینما اعلام کرده است که همانگونه که در متن پروانه 

نمایش امده، تماشای این فیلم برای کلیه گروه های سنی بلامانع است.
» چپ، راست« به کارگردانی حامد محمدی یک کمدی سیاسی است که سال گذشته 
پس از تمام شدن مراحل فنی متقاضی حضور در سی ونهمین جشنواره فیلم فجر 
شد ولی به دلیل ممیزی های شورای پروانه نمایش مجوز حضور در جشنواره را پیدا 
نکرد و از همان زمان یکی از حاشیه سازهای جشنواره بود. با این حال سرانجام پروانه 
نمایش فیلم صادر شد و »چپ، راست« یکی از فیلم هایی بود که بارها در دوران رکود 
سینما در کرونا نامش برای اکران مطرح می شد، تا اینکه طبق اعلام شورای صنفی 

نمایش تاریخ اکران عمومی اول دی ماه تعیین شد.
اما  ۲۸ آذرماه مدیرکل دفتر نظارت برعرضه و نمایش فیلم سازمان سینمایی - رسما 
اعلام کرد که فیلم »چپ، راست« برای نمایش عمومی به اصلاح نیاز دارد و در دولت 
قبل هم از سوی شورای پروانه نمایش مشمول اصلاحات شده بود که بخشی از آن 

اصلاحات از آن زمان هنوز صورت نگرفته است. 

نسخه هالیوودی از فیلم آخرالزمانی قطار بوسان که با نام آخرین قطار به مقصد 
نیویورک )Last Train to New York( به کارگردانی تیمو جاهجانتو و براساس 
فیلمنامه ای از گری دوبرمن ساخته می شود، ۲۳ آوریل سال ۲۰۲۳ )۳ اردیبهشت 
۱۴۰۲( اکران خواهد شد. هنوز جزئیات بیشتری درباره داستان و تیم بازیگران این 

فیلم منتشر نشده است.
وقتی اولین بار در ماه فوریه )بهمن- اسفند ۹۹( خبر ساخت فیلم آخرین قطار به 
مقصد نیویورک اعلام شد، برخی از طرفداران قطار بوسان در شبکه های اجتماعی 
تصمیم ساخت نسخه هالیوودی این فیلم را زیرسوال بردند. اما با وجود هجمه ای 
که علیه این فیلم به وجود آمده بود، جاهجانتو در حساب توییتری خود تاکید کرد 

طرفداران قطار بوسان را ناامید نخواهد کرد.  
نسخه کره ای این فیلم ترسناک به کارگردانی یون سانگ هو و بازی گونگ یو، ما دونگ 
سئوک و کیم سوآن اولین بار در جشنواره فیلم کن سال ۲۰۱۶ به نمایش درآمد و ضمن 
به دست آوردن نقدهای مثبت به فیلمی پرفروش در گیشه جهانی تبدیل شد. استقبال 
از این فیلم به حدی بود که در سال ۲۰۲۰ قسمت دوم آن با نام شبه جزیره ساخته شد 
و روی پرده سینماها آمد. قطار بوسان داستان مهیج مسافران یک قطار را در جریان 

شیوع ویروس زامبی در کره جنوبی روایت می کند. 

دست  اندرکاران فیلم »قاتل و وحشی« با بیان اینکه با استفاده از ساختارهای قانونی 
کشور امکان نمایش این فیلم به زودی فراهم خواهد شد، نسبت به منتفی شدن 

بازبینی این فیلم توسط هیات انتخاب جشنواره معترض شدند.
هفته گذشته دبیر چهلمین دوره جشنواره فجر در اظهارنظری حضور فیلم »قاتل و 
وحشی« به کارگردانی حمید نعمت الله را در این دوره از جشنواره منتفی اعلام کرد 
آن هم به دلیل اینکه در دوره های گذشته فرم حضور در جشنواره پر شده بود و حالا 

بر اساس آیین نامه جدید امکان بازبینی ندارد.
این در حالی است که سال گذشته هیات انتخاب جشنواره فجر به صورت رسمی 
از دبیر دوره قبل - محمدمهدی طباطبایی نژاد - درخواست کرد تا فیلم برای آن ها 
نمایش داده شود ولی از آنجا که فیلم موفق به گرفتن مجوز از شورای پروانه نمایش 
نشده بود، این درخواست با پاسخ مثبت همراه نشد و پیگیری اخیر ایسنا هم از 
برخی اعضای هیات انتخاب تایید همین موضوع بود که فیلم برایشان نمایش داده 
نشد. در همان روزها به دلیل مغایرتی که میان گفته های دبیر دوره چهلم جشنواره 
و بخشی از آیین نامه امسال وجود داشت، پرسشی از طرف ایسنا برای دبیر جشنواره 
ارسال شد که پاسخ آن به روزهای بعد موکول شده و حالا روابط عمومی فیلم هم 

به طرح پرسش هایی درباره صحبت های مسعود نقاش زاده پرداخت.

نسخه هالیوودی »قطار بوسان« 
در مسیر پرده نقره ای

تاکید به نمایش »قاتل و وحشی« 
برمبنای ساختارهای قانونی

انتشار پروانه نمایش
 یک فیلم جنجالی

سینمای جهان

»هالیوود ریپورتر« نوشت:

نجات گیشه جهانی به دست »مرد عنکبوتی«
مرد  فیلم  نوشت:  ریپورتر  هالیوود  اطلاع رسانی  پایگاه 
عنکبوتی: راهی به خانه نیست در سه روز اول اکران 
سلسله ای از موفقیت را در سینماهای آمریکای شمالی 
رقم زد و با وجود نگرانی های فزاینده درباره شیوع سویه 
اومیکرون ویروس کرونا، با ۲۵۳ میلیون دلار فروش 
در ۴ هزار و ۳۳۶ سینما، سومین افتتاحیه سینمایی 
بزرگ تاریخ را به نام خود ثبت کرد. در حال حاضر فیلم 
سینمایی انتقام جویان: پایان بازی با ۳۵۷ میلیون دلار 
فروش صدرنشین پرفروش ترین اکران افتتاحیه است و 
فیلم انتقام جویان: جنگ ابدیت با ۲۵۷ میلیون و ۶۰۰ 

هزار دلار فروش در رتبه دوم این فهرست قرار دارد.
مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست در گیشه  بین المللی 
نیز با ۳۳۴ میلیون و ۲۰۰ هزار دلار فروش تاریخ ساز شد؛ 
به این ترتیب مجموع فروش این فیلم در سه روز اول 
اکران در جهان به ۵۸۷ میلیون و ۲۰۰ هزار دلار رسید 
که بدون در نظر گرفتن تورم سومین افتتاحیه بزرگ 

سینمایی در تاریخ گیشه جهانی به شمار می رود.  
رکوردشکنی های مرد عنکبوتی جدید به همینجا خلاصه 

نمی شود. اکران این فیلم نقطه عطفی در روند احیای 
گیشه کرونازده سینماها بود و باعث شد برای اولین 
بار از زمان شیوع کرونا سطح استقبال از یک فیلم به 
دوران پیش از همه گیری بازگردد. مردعنکبوتی: راهی به 
خانه نیست اولین فیلم دوران پساکروناست که اکران 
افتتاحیه آن در گیشه آمریکای شمالی از مرز ۱۰۰ میلیون 
دلار عبور می کند، پیش تر این رکورد در اختیار قسمت 
دوم از فیلم ونوم بود که در سه روز اول اکران تنها ۹۰ 

میلیون دلار فروش کرد.
مرد عنکبوتی جدید در همین سه روز رکورد کل فروش 
سینمایی یک فیلم در دوران پساکرونا را نیز شکست، 
رکوردی که فیلم شانگ چی و افسانه ده حلقه با معرفی 
اولین ابرقهرمان آسیایی تاریخ سینما روی ۲۲۴ میلیون 

و ۵۰۰ هزار دلار تنظیم کرده بود.
فیلم مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست به کارگردانی 
جان واتس با حضور سه شخصیت منفی شناخته شده 
و قدیمی با بازی ویلم دفو )مرد عنکبوتی سال ۲۰۰۲(، 
آلفرد مولینا )مرد عنکبوتی ۲ سال ۲۰۰۴(، جیمی فاکس 

)مرد عنکبوتی شگفت انگیز ۲ سال ۲۰۱۴( و تیمی از 
کلمن،  زندایا  هالند،  تام  از جمله  هالیوودی  ستارگان 
بندیکت کامبربچ، جیکوب باتالون، مریسا تومی، جان 
فاورو و بندیکت وانگ، سه نسل از سری فیلم های مرد 

عنکبوتی را با هم ترکیب می کند.
داستان این فیلم گیشه پسند از جایی شروع می شود که 
هویت مرد عنکبوتی برای اولین بار فاش شده و پیتر 
پارکر از دکتر استرنج می خواهد به کمک جادو محرمانه 
جهان  در  حفره ای  کار  این  اما  برگرداند  او  به  را  بودن 
ایجاد می کند و قدرتمندترین افراد شروری که تاکنون 
مرد عنکبوتی در هر جهانی با آنها مبارزه کرده است، آزاد 

می شوند.

خبر

راه اندازی بزرگترین پردیس 
سینمایی کشور در نازی آباد

بزرگترین پردیس سینمایی کشور با نام »لوتوس« با ۱۴ سالن و 
حدود ۲۵۰۰ صندلی در منطقه نازی آباد تهران آغاز به کار کرد. در 
این منطقه از تهران چند سالی است که یک مجتمع تجاری در 
حال ساخت بوده و مجموعه سالن های سینمایی و کافه کتاب 
آن دوشنبه ۲۹ آذرماه با حضور تعدادی از خبرنگاران حوزه سینما 
افتتاح شد. علی سرتیپی که به همراه محمدرضا صابری مالک 
و از سرمایه گذاران این پردیس هستند، درباره این مجموعه 
توضیح داد: تقریبا در سه سال گذشته با صرف مبلغی حدود 
۵۴ میلیارد تومان این پردیس با 14 سالن به عنوان مجموعه ای 
که بالاترین متراژ یک مکان سینمایی را در ایران دارد و به 
لحاظ تعداد صندلی بعد از پردیس کورش دوم است، آماده 
بهره برداری کردیم. سیستم و تجهیزات این سینماها از خارج از 
ایران تهیه شده و اگر الان می خواستیم چنین هزینه ای کنیم به 
بیش از 120 میلیار تومان می رسید. به گفته او و صابری تمام 
سالن های این مجموعه برخلاف سینماهایی که برای پرده 
نمایش از لامپ های مخصوص استفاده می شود، به سیستم 
نمایشی لیزری مجهز شده است. همچنین کل مجموعه 
حدود 30 هزار متر مربع زیربنا دارد که فضای انتظارش سه 
و نیم برابر پردیس چهارسو اعلام می شود؛  جایی که به 
دلیل فضای گسترده تر آن پاتوقی برای برپایی جشنواره های 

مختلف سینمایی است.
مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست در گیشه  بین المللی نیز با ۳۳۴ 

میلیون و ۲۰۰ هزار دلار فروش تاریخ ساز شد؛ به این ترتیب مجموع 
فروش این فیلم در سه روز اول اکران در جهان به ۵۸۷ میلیون و ۲۰۰ 
بزرگ  افتتاحیه  تورم سومین  نظر گرفتن  در  بدون  هزار دلار رسید که 

سینمایی در تاریخ گیشه جهانی به شمار می رود.  
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ورزشی

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

با واگذاری یکی از باشگاه ها به وزارتخانه جدید مشکل مالکیت مشترک حل می شود
کاظم اولیایی عضو کمیته صدور مجوز حرفه ای در گفت و گویی درباره واگذاری استقلال و پرسپولیس به وزارتخانه 
جدید توضیحاتی ارائه داد: در این زمینه باید ابتدا کميته استیناف تصمیم گیری کند، بعد از آن باید ببینیم اقدامات 
اجرایی برای رفع مشکل صورت خواهد گرفت یا نه! به نظر می رسد با واگذاری یکی از باشگاه ها به وزارتخانه جدید 

مشکل مالکیت مشترک حل خواهد شد.

دیالوگ

مروری بر هفته هفتم لیگ
 دسته اول والیبال؛

سرپرست رعد پدافند: در نیم فصل 
دوم تیم را تقویت می کنیم     

سیدفرشاد فیض آبادی- خبرنگار

هفته هفتم لیگ دسته یک والیبال مردان با هشت دیدار پیگیری 
شد و با تداوم صدرنشینی گیتی پسند اصفهان و گل گهر سیرجان در 

دو گروه مسابقات به پایان رسید.
این رقابت ها در حالی با تداوم صدرنشینی مدعیان هفته هفتم خود 
را سپری کرد که در گروه B رقابت حساس تیم های دوم و سوم 
جدول با برتری رعد پدافند تیم سوم جدول به پایان رسید تا رعده 

پدافند خود را به بالانشینان نزدیک تر کند.
در این گروه فعلا گل گهر سیرجان با 17 امتیاز صدرنشین است 
و وارنای گیلان و رعد پدافند هوایی با 12 و 11 امتیاز در رده های 
دوم و سوم جای دارند. مهدی امیری سرپرست تیم والیبال رعد 
پدافند هوایی ارتش با تمجید از بازی خوب تیمش در دیدار 
برابر وارنای گیلان در رشت گفت: دو بازیکن اصلی ما مصدوم 
بودند و اما برای نیم فصل دوم با تقویت در چند پست به شکلی 
جدی برای صعود از مرحله مقدماتی و رفتن به نیم نهایی تلاش 

خواهیم کرد.
وی با قدردانی از امیر تجدد رییس هیات والیبال ارتش و سرهنگ 
صانعی مدیرعامل باشگاه رعد پدافند از حمایت های ایشان در راه حرکت 
تیم والیبال رعد پدافند قدردانی کرد و افزود: این هفته روز جمعه در 
چالوس باید به مصاف ایرانشید این شهر برویم که دیداری حساس 

پیش رو داریم اما تلاش مان برای پیروزی در این مسابقه است.
نتایج کامل دیدارهای این هفته به قرار زیر است:

A گروه
افق قم 3 - همای عقاب تهران یک )25 بر 21، 25 بر 23، 

22 بر 25 و 25 بر 18(
گیتی پسند اصفهان 3 - چادر ملو صفر )25 بر 21، 26 بر 

24 و 25 بر 22(
آریا تنکابن صفر - کندوان شمال نور 3 )15 بر 25، 20 بر 25 

و 15 بر 25(
توپکا 3 - شهداب جوان یزد 2 )25 بر 23، 23 بر 25، 24 بر 

26، 25 بر 19 و 15 بر 13(
جدول گروه بدین شرح است:

    گیتی پسند اصفهان / پنج برد و 15 امتیاز
    کندوان شمال نور / پنج برد و 14 امتیاز

    توپکا / پنج برد و 13 امتیاز
    آریا تنکابن / چهار برد و 11 امتیاز

    شهداب جوان یزد / سه برد و 11 امتیاز
    همای عقاب تهران / سه برد و 9 امتیاز

    افق قم / سه برد و 9 امتیاز
    قارتال سرعین / بدون برد و یک امتیاز

    چادر ملو / بدون برد و یک امتیاز
B گروه

رعد پدافند هوایی 3 - وارنای گیلان 2 )31 بر 29، 23 بر 25، 
22 بر 25، 25 بر 19 و 19 بر 17(

ستاره طبرستان نوشهر 2 - سروقامتان همدان 3 )25 بر 27، 
21 بر 25، 25 بر 23، 25 بر 17 و 11 بر 15(

گل گهر سیرجان 3 - ایرانشید چالوس صفر )25 بر 14، 25 بر 
22 و 25 بر 22(

اسپورت هوشیار تبریز 3 - تخت جمشید مرودشت یک )25 
بر 22، 25 بر 22، 19 بر 25 و 25 بر 18(

جدول این گروه بدین شرح است:
    گل گهر سیرجان / 6 برد و 17 امتیاز
    وارنای گیلان / چهار برد و 12 امتیاز

    رعد پدافند هوایی / چهار برد و 11 امتیاز
    اسپورت هوشیار تبریز / سه برد و 10 امتیاز

    سروقامتان همدان / سه برد و هشت امتیاز
    ستاره طبرستان نوشهر / دو برد و 9 امتیاز

    تخت جمشید مرودشت / دو برد و 6 امتیاز
    ایرانشید چالوس / دو برد و 6 امتیاز
    مقاومت بسیج / دو برد و پنج امتیاز

لیگی بی برنامه و باری به هر جهت؛

حاصلِ لیگ برتر برای والیبال ایران چه بود!؟

با اینکه فدراسیون والیبال در سال های گذشته نسبت 
به برگزاری مسابقات لیگ برتر باشگاه های ايران تجربه 
کسب کرده و بر اساس آن آئین نامه ای تنظیم و مصوب 
از ۱۲ تیم  افزایش تعداد تیم ها  با  کرده است، امسال 
به ۱۴ تیم و وقفه نزدیک به ۱۷روز بخاطر حضور تیم 
کننده  شرکت  تیم های  عملاً  ایرانیان  فولادسیرجان 
دچار  را  برتر  لیگ  رقابت های  دوره  پنجمن  و  سی  در 
فرسودگی کرد! در شرایطی که فشردگی مسابقات باعث 
ضرب دیدگی بازیکنان تاُثیرگذار در تیم هایی شده است 

که از سوی باشگاه های بزرگ حمایت مالی می شوند!
در چنین شرایطی و باتوجه به عدم همکاری در واگذاری 
تیم  سرمربی  رضایی  سعید  درخواست  مورد  بازیکنان 
فولاد سیرجان ایرانیان برای حضور پرقدرت در رقابت های 
جهانی بیتیم برزیل چه لزومی داشت، مسابقات لیگ 
برای دوهفته تعطیل شود و تیم دست و پا شکسته 
فولادسیرجان)قهرمان فصل گذشته لیگ برتر و آسیا( در 
این مسابقات حضور پیدا کند و با کسب نتایج ضعیف 

آبرو و حیثیت والیبال ایران را زیر سئوال ببرد؟!
اذعان  باید  امسال  برتر  لیگ  مسابقات  مورد  در  اما  و 
کنیم عَده ای از مربیان زحمت کش و آگاه در تهران و 
شهرستان ها آخرین تلاش خود را به عمل می آورند تا با 
وجود فشردگی مسابقات به هر دلیلی از برگزاری مسابقات 
پا پس نگذارند و در صحنه باقی بمانند. این واقعیتی 
است ارزشمند که شاید هیچ یک از فدراسیون نشین ها به 
عمق این مهم پی نبردند و حاضر نیستند قبول کنند که 
برگزاری مسابقات لیگ برتر با ۱۴ تیم نیاز به برنامه ریزی 

مدون و زمان بیشتری دارد. 
و  تبریز  شهرداری  تیم های  بجای  اینکه  از  بگذریم 
استان هایی نظیر گیلان و خراسان، تیم هایی در لیگ 
برتر قرار گرفته اند که در حد و اندازه تیم های دسته یک 
هم نیستند! اصلا فلسفه و موُلفه برگزاری مسابقات لیگ 
برتر باشگاه های کشور چیست؟ در نگاه اول چنین به نظر 
می رسد که فدراسیون والیبال فقط به دریافت ورودی 
تیم ها بیشتر اهمیت می دهد تا کمی و کیفی مسابقات!

در واقع محبوبیت و جذابیتی که امروزه والیبال در سطح 

جهانی پیدا کرده و بعنوان یک پدیده ای است عینی 
برنده  و  بازنده  فدراسیون نشین ها  برای  که  ملموس  و 
اهمیتی ندارد و صرفاً جنبه تشریفاتی پیدا کرده است! 
حقیقت این اینکه در آئین نامه تبصره های تاُثیر گذاری 
وجود دارد که از دید مسئولان سازمان لیگ پنهان مانده 

است!
نحوه برگزاری مسابقات لیگ ایران با قوانین و مقررات  
لیگ جهانی متفاوت است و در حالی که اکثر باشگاه هایی 
که برای حضور در مسابقات لیگ سرمایه گذاری می کنند 
باید قوانین آئین نامه در برگزاری  و موُکداً اصرار دارند 
مسابقات لیگ لحاظ و اجرایی شود و با توجه به زمان 
برگزاری کوتاه مدت، مسابقات با ۱۲ تیم به صورت رفت 
و برگشت به مورد اجرا درآید، فدراسیون والیبال مصرانه 
به میل خود و بر خلاف آئین نامه با ۱۴ تیم آن هم در 
امروز  که  کند  اجرایی  را  لیگی  اندک مدت می خواهد 
با پیامدهای ناگوار آن مواجه هستیم! یعنی با تعداد 
زیادی مصدوم و مجروح در تیم های صاحب نام که منجر 

گردیده کیفیت بازی ها در سطح پائینی برگزار شود!
آیا برای فدراسیون اهمیت دارد که جوانان ملی پوشی 
مجتبی  کاظمی،  صابر  مجرد،  علی اصغر  همچون 
میرزاجانپور، میثم صالحی و... بخاطر فشردگی مسابقات 
بازی  به  به طور مقطعی  درد  رفع  اسپری  و  آمپول  با 
بپردازند و در نهایت زیر تیغ جراحی بروند و مدت ها از 

همراهی تیم ملی و باشگاهی دور بمانند!؟
مبارکه  فولاد  تیم  قول رحمان محمدی راد سرمربی  به 
سپاهان حتی اگر دو تیم اردکان و قزوین هم انصراف 
نمی دادند بطور حتم و یقین سازمان لیگ و مقامات 
فدراسیون با ۱۶ تیم مسابقات را برگزار می کردند! پس 

بفرمائید آئین نامه برگزاری مسابقات لیگ کشک!
همین مربی بادانشی که تیمش قهرمان نیم فصل شده 
هیئت  پس  است،  نموده  مطرح  نیز  را  خوبی  سئوال 
رئیسه ای که این آئین نامه را تصویب کرده چرا نسبت به 

عدم اجرای آن واکنشی نشان نمی دهد؟!
چه لزومی دارد دو تیمی که در حد و اندازه تیم های 
دسته یک هم نیستند را به لیگ برتر اضافه کنید و از 
تیم ها بخواهید بدون فوت وقت و تا پایان اسفندماه 
برسانید؟  اتمام  به  را  بازی ها  هرجهت(  به  باید)باری 
پایانی  روزهای  در  مسابقات  اگر  می افتد  اتفاقی  چه 
اردیبهشت ماه که زمان ملحق شدن لژیونرها به تیم ملی 

است تمام می شد؟
که  است  حقیقت  این  گویای  دوازدهم  هفته  نتایج 
بازیکنان تیم هابی همچون راه یاب ملل مریوان، فولاد 
سیرجان ایرانیان، لبنیات هراز آمل، شهرداری گنبد، مس 
رفسنجان،  سایپا، هورسان رامسر و شهداب یزد یا دچار 

مصدومیت شده اند و یا خستگی ناشی از مسابقات در 
مصاف با تیم های قدرتمند با حداقل استراحت! حضور 
یافتند. در نتیجه مالکان باشگاه هایی نظیر آذر باتری و 
هورسان رامسر از والیبال دلزده می شوند و احتمالاً از خیر 

سرمایه گذاری در والیبال بگذرند!
را  مشکلاتی  هم  لیگ  سازمان  مدیریت  ضعف  اما  و 
برای برگزار کنندگان مسابقات فراهم آورده است بویژه 
همزمانی بازی دو تیم ارومیه ای که در یک سالن باید 
ابتدا تیم شهرداری و سپس تیم آذر  مسابقه دهند،  
باتری با اختلاف دو ساعت فاصله باید به رقابت بپردازند 
تا نظر مقامات فدراسیون که اتمام مسابقات تاپایان 

اسفند ماه است تاُمین شود!
بهتر نبود با ۱۰ تیم و یا حداکثر با ۱۲ تیم این مسابقات 
را برگزار می کردند تاهم فشار روی تیم ها نباشد و روحاً 
و جسماً خسته و دچار مصدومیت نشوند و هم اینکه 
مسابقات از کيفيت بهتری برخوردار می شد و قهرمان 
فصل گذشته بخاطر مصدومیت بازیکنانش بازنده سه بر 

صفر نمی شد و نتایج بهتری رقم می خورد؟!
با نگاهی به ارائه بازی های ضعیف برخی از تیم ها در 
مسابقات لیگ برتر پی به این حقیقت انکارناپذیر می بریم 
که شرکت ۱۴ تیم هیچ سودی برای والیبال و انتخاب 
نفرات تیم ملی نداشته و نخواهد داشت و همان گونه 
که در جدول رده بندی مرحله رفت به ثبت رسیده است، 
تیم های آذر باتری ارومیه با ۲ برد و ۱۰ باخت تا پایان 
هفته دوازدهم در قعر جدول و مس رفسنجان، سایپا و 
هورسان رامسر با ۴ برد و ۸ باخت در پائین جدول قرار 
دارند! و معلوم نیست در هفته پایانی در مقابل تیم های 
فولاد مباركه سپاهان، سایپا با مس رفسنجان و هورسان 
رامسر در مصاف با تیم شهرداری گنبد چه نتایجی حاصل 

شود!

توپ و تورالبرز

در مسابقات جام ارکینبایف قرقیزستان؛

رقبای زنان کشتی گیر ایران اعلام شدند
قرعه کشی رقابت های کشتی آلیش جام ارکینبایف برگزار شد 
و رقبای زنان ایران مشخص شدند. مسابقات جام بین المللی 
ارکینبایف به میزبانی شهر بیشکک قرقیزستان سه شنبه، ۳۰ 
آذر برگزار می شود و تیم ملی کشتی آلیش زنان ایران در 
این مسابقات حضور دارد. قرعه کشی این مسابقات دوشنبه 
شب، ۲۹ آذر برگزار شد و رقبای زنان آلیش کار ایران مشخص 

شدند.  
بر این ترتیب در وزن ۵۵ کیلوگرم، سپیده بابایی دور اول 
حریفی از قزاقستان را پیش رو دارد. در وزن ۶۰ کیلوگرم 
قزاقستان  مصاف  به  نخست  مبارزه  در  فتاحی  فاطمه 

خواهد رفت. در وزن ۶۵ کیلوگرم، محدثه حسینی دور اول 
استراحت دارد. وی دور دوم به مصاف نماینده قزاقستان 

می رود.
در وزن ۷۰ کیلوگرم ریحانه گیلانی در دور اول به مصاف 
حریفی از قرقیزستان می رود. در وزن ۷۵ کیلوگرم، مسابقات 
به صورت دوره ای برگزار می شود که مریم احمدی نماینده 
ایران در این وزن است. او دور اول باید با نماینده قزاقستان 
در وزن ۷۵+ کیلوگرم هانیه عاشوری هم  روبه رو شود. 
به صورت دوره ای با حریفان رقابت می کند. او در کشتی اول 

به مصاف نماینده قزاقستان می رود.

بانوان
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محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

میزبان جام ملت های ۲0۲7 از پیش تعیین شده است؟
حالا که عربستانی ها با تغییر رویه در تمامی سیاست های خود میزبانی مسابقات در رشته های مختلف را یکی پس 
از دیگری به دست می آورند به نظر می رسد بیش از پیش مورد توجه AFC باشند. از این رو حالا که ۴ فدراسیون 
ایران، هند، قطر و عربستان برای میزبانی از جام ملت های ۲۰۲۷ کاندیدا شده اند، برخی شانس ایران و هند را صفر 

درصد می دانند که البته دور از ذهن نیست.

مکث

المپیاد استعدادیابی 6 ماه به تعویق افتاد؛

امان از بی پولـــی!
سومین دوره المپیاد استعدادهای برتر ورزشی کشور که 
قرار بود بهمن ماه برگزار شود، به تعویق افتاد. سومین دوره 
المپیاد استعدادهای برتر ورزشی که قرار بود بهمن ماه سال 
جاری در رشته های تکواندو، دوومیدانی، شنا، ژیمناستیک، 
جودو، ووشو و شطرنج برگزار شود، با درخواست معاونت 
تربیت بدنی آموزش و پرورش از وزارت ورزش و جوانان به 
تعویق افتاد و مقرر شد در مرداد ماه سال آینده برگزار شود.

دلیل این مسئله طبق آنچه که در نامه مهرزاد حمیدی 
معاونت تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش به 
حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان آمده، عدم تخصیص 
همچنین  و  مسابقات  برگزاری  برای  استان ها  به  اعتبار 
آماده سازی و تدارک و اعزام تیم ها و قطع مجاری درآمدی 
استان ها به لحاظ شیوع کرونا در این دو وزارتخانه ذکر 

شده است.
پیرو این نامه، حسن بابوبی سرپرست فدراسیون ورزش 
پرورش  و  آموزش  کل  ادارات  به  را  نامه ای  دانش آموزی 
در  المپیاد  این  برگزاری  موضوع  و  کرده  ارسال  استان ها 
رشته های مذکور در تابستان سال 1401 را متذکر شده است.

صعود زیر بارانِ تهران؛

۴تا برای ویستــا!
پرسپولیس ویستا توربین را چهارتایی کرد و صعود را زیر 
بارانِ تهران جشن گرفت. نمایشی قابل قبول و بُردی پُرگل 
بازگشتِ  نقطه  می تواند  که  گل محمدی  شاگردان  برای 

پرسپولیس به فرم ایده آل و مطلوب باشد.
بطور کلی در موردِ پرسپولیسِ یحیی گل محمدی می توان 
ساعت ها حرف های تکراری زد؛ تیمی که یک سری بایدها 
را برای نتیجه گیری از بَر است و این مهم، کادرفنی را هم 
به فلسفه تاکتیکی خود معتقد کرده، مدت هاست که پلن 
اصلی گلزنی پرسپولیس در مقابل هر تیمی با هر کیفیتی 
که باشد، کار از کانال های کناری زمین است، استراتژی 
که سالیانی است با هر ابزاری، در یک کیفیت مطلوب 

انجام می شود.
دقیقا سه گل از چهار گلِ سرخ ها در جدال با ویستا توربین 
هم از همین شِگرد بود. روشی که غالبا حریفان هم از 
سطحِ تبحر در اجرای آن آگاهند، اما معدود تیم هایی توان 
مقابله با این استراتژی را دارند. گرچه به همان اندازه ای 
که این تبحر درخشان است، نداشتنِ پلن B هم می تواند 
دردسرساز شود که البته در این فصل در دیدار با الهلال، 

آلومینیوم، مس و حتی گل گهر هم این مورد دیده شد.
اما نمایشِ پرسپولیسِ لیگ ۲۱ حائز یک نکته مهم است، 
پرسپولیس این روزها بیش از حد معمول منتظرِ زدن گل 
اول می ماند! که این مقوله می تواند عواقبی را هم در پی 
داشته باشد. این مهم در وهله اول عدم اعتماد به نفس را 

در پرسپولیس نشان می دهد و در مرحله بعدی اضطراب 
و استرس را هم در ساق های بازیکنان نمایان می کند که 
کیفیت را تحت تاثیر قرار می دهد. بخش قابل توجهی از 
امتیازاتی که در این فصل از از کف سرخ ها رفته است، 
به همین بی اعتمادی بازمی گردد که موجب شده است، 
میزان بهره وری تیم از ظرفیت بازیکنان پایین تر از سطح 
کیفی واقعی آنان باشد، یقینا اگر این نکته برطرف نشود در 

آینده ای نزدیک برای سرخ ها مشکل ساز خواهد شد.
به موقع  پرسپولیس  از عادت های خوب  دیگر  اما یکی 
بردن است، این موضوع را هم به وفور در پرسپولیسِ چند 
سال اخیر دیده ایم، نمونه بارزِ آن همین جدال با ویستا 
توربین بود، یک برد روحیه بخش در بهترین زمان ممکن که 
می تواند غالب چالش های پرسپولیسِ دوران گذار را تحت 
تاثیر قرار دهد، گرچه چنین دیدارهایی سطح کیفی برخی 

از بازیکنان را هم مشخص می کند.
بدون تعارف، پرسپولیس همانند استقلال درگیر تعدادی 
بازیکن متوسط شده است، بازیکنانی با کیفیت بسیار 
معمولی که باتوجه هزینه ای که برای جذب یا حفظ آن ها 
شده است، شایستگی لازم را برای پوشیدن پیراهن تیمی 
چون پرسپولیس ندارند، نیازی به نام بردن هم نیست، چرا 
که اظهرمن الشمس است، اما فراموش نکنیم که تیمِ بزرگ 
بازیکن بزرگ می خواهد و این جمله کلیشه ای چندان در 
پرسپولیسِ فعلی دیده نمی شود، در مقابل بازیکنانی نظیر 
علی شجاعی و محمد شریفی نیز نشان دادند لایقِ اعتماد 

از سوی کادرفنی هستند، آن هم در روزهایی که چند تن از 
بازیکنان اصلی تیم با افُتی فاحش روبه رو شده اند.

در نهایت ویستا توربین هم با هدایتِ میلاد بلادی حریفِ 
آسانی برای پرسپولیس نبود، حتی با شکست ۴ گله هم 
مقاومتِ ۶۰ دقیقه ای و ساختارِ دفاعی قابل قبول این تیم 
در بازه زمانی مذکور، می تواند اثباتِ درستی برای میزان 
توانایی های یک تیمِ لیگ یکی، در فوتبالی باشد که تفاوت 

سطحِ مشهودی میانِ سطوح مختلف آن وجود دارد.

داستان جلدالبرز

شگفتی در کار نبود؛

رونمایی از ۱۶ تیم راه  یافته به مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی

یک خبر نچندان خوب؛

خطر حذف از المپیک با تصمیم جدید فدراسیون جهانی وزنه برداری

مرحله یک شانزدهم پایانی جام حذفی فوتبال عصر روز 
دوشنبه به پایان رسید که تنها شگفتی این مرحله، وداع 

زودهنگام هوادار با مسابقات بود.
تیم های استقلال، پرسپولیس، سپاهان، فولاد، گل گهر 
نفت  صنعت  رفسنجان،  مس  ذوب آهن،  سیرجان، 
آبادان، آلومینیوم اراک، نساجی مازندران، پیکان، نفت 
مسجدسلیمان و پدیده خراسان از لیگ برتر، خود را به 

جمع 16 تیم پایانی جام حذفی رساندند.
مس کرمان و خیبر خرم آباد نمایندگان باقیمانده لیگ 
دسته اول در مسابقات هستند. تیم شگفتی ساز خلیج 
فارس ماهشهر هم با غلبه بر تیم لیگ برتری هوادار ، تنها 
تیم دسته دومی مراحل باقیمانده جام حذفی خواهد بود. 

تراکتور و فجر سپاسی در دور یک شانزدهم نهایی مغلوب 
مس رفسنجان و آلومینیوم اراک شدند و خیلی زود به کار 

خود در این رقابت ها پایان دادند.
نتایج کامل مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی به 

شرح زیر است:
آلومینیوم اراک 2 ـ فجر شهید سپاسی شیراز صفر

آرمان گهر سیرجان صفر ـ نساجی مازندران یک
خیبر خرم آباد 2 ـ مس شهر بابک یک

شاهین شهرداری بوشهر صفر )3(  ـنفت مسجدسلیمان صفر  )4(
پدیده مشهد 2 ـ استقلال ملاثانی یک

ذوب آهن اصفهان 3 ـ رایکای بابل صفر
ماشین سازی تبریز یک ـ مس کرمان 2

پیکان تهران یک ـ قشقایی شیراز صفر
گل گهر سیرجان 4 ـ شهرداری آستارا صفر

سپاهان اصفهان یک ـ شهید اورکی اسلام شهر صفر
فولاد خوزستان 3 ـ شهرداری نوشهر صفر

استقلال یک )4( ـ نود ارومیه یک )2(
صنعت نفت آبادان 3 ـ شمس آذر قزوین یک

خلیج فارس ماهشهر یک ـ هوادار صفر
تراکتور صفر )یک( ـ مس رفسنجان صفر )3(

پرسپولیس 4 ـ ویستا توربین صفر
دیدارهای مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی همانند 
سایر مراحل قرعه کشی خواهد شد که زمان قرعه کشی 

هنوز مشخص نشده است.

با تصمیم اعضای هیئت رئیسه فدراسیون جهانی وزنه 
دوپینگ  با  مبارزه  راستای  در  که  تصمیماتی  و  برداری 
اتخاذ شده، خیلی از کشورها در خطر حذف از المپیک قرار 
می گیرند. با وجود لغو کنگره انتخاباتی فدراسیون جهانی 
وزنه برداری، در فاصله چند روزه با مسابقات قهرمانی جهان 

در تاشکند، هیئت رئیسه IWF تشکیل جلسه داد.
جدا از تعیین میزبانان مسابقات جهانی در سال 2023 که 
میزبانی جهانی نوجوانان به آلبانی، جهانی جوانان به مکزیک 
و جهانی بزرگسالان به عربستان داده شد، تصمیم مهمی در 

راستای مبارزه با دوپینگ اتخاذ شد.
طبق تصمیم جدید هیئت رئیسه فدراسیون جهانی وزنه 

برداری، اگر تعداد دوپینگی های کشوری در 18 ماه منتهی 
به المپیک 2024 پاریس به سه نفر برسد، از حضور در 
المپیک محروم خواهد شد. به این ترتیب کشورها باید 
نظارت ویژه تری در امر کنترل دوپینگ داشته باشند چرا که 
به راحتی و با قاطعیت IWF از المپیک حذف خواهند شد.

یکی از مواردی که IOC از فدراسیون وزنه برداری خواسته، 
مبارزه شدیدتری با دوپینگ در این رشته است. تعداد بالای 
دوپینگی های وزنه برداری یکی از عواملی است که این 
رشته را با خطر حذف از المپیک مواجه کرده و به همین 
این  را در  دلیل فدراسیون جهانی قوانین سختگیرانه ای 

خصوص به تصویب رسانده است.

سوژه

درحاشیه

خبر

پنجره نقل وانتقالات پرسپولیس باز شد؛
پایانِ یک پرونده روی اعصاب!

دستیارش  و  کالدرون  گابریل  مطالبات  تمام  پرداخت  با 
مربی  این  وکیل  پرسپولیس،  باشگاه  توسط  خواکین 
آرژانتینی طی نامه ای به فیفا، دریافت پول را تایید کرد تا 

پنجره نقل  و انتقلاتی باشگاه پرسپولیس رسما باز شود.
در دوره مدیریت محمد حسن انصاری فرد، در حالی که 
فقط ۱۲۵ هزار دلار از قسط نخست ۳۰۰ هزار دلاری گابریل 
باقیمانده  پرسپولیس  وقت  آرژانتینی  سرمربی  کالدرون 
بود، مبلغ مذکور با ۱۰ روز تاخیر نسبت به توافق دو طرف 
به حساب کالدرون واریز شد و به خاطر همین تاخیر ۱۰ 
روزه، این مربی هم توانست قراردادش را با پرسپولیس 
یک طرفه فسخ کند و ضمن جدایی در نیم فصل، تمام 
نهایت  در  را طلب کند.  پایان فصل(  )تا  قراردادش  پول 
هم با حکم کمیته وضعیت فیفا، پرسپولیس محکوم به 
پرداخت ۵۸۰ هزار دلار با ۵ درصد سود سالانه به کالدرون، 
۹۵ هزار دلار با ۵ درصد سود سالانه به خواکین و ۷۸ 
در  که  این  با  شد.  کالدرون  دستیاران  والنسیا،  به  دلار 
ادامه پرونده کالدرون و خواکین با اعتراض پرسپولیس در 
دادگاه CAS پیگیری شد اما پرسپولیس مطالبات والنسیا 

را پرداخت کرد تا فقط در دو پرونده دیگر دگیر باشد.
 CAS باشگاه پرسپولیس در نهایت و پس از رای دادگاه
و  کالدرون  مطالبات  شده  تعیین  مهلت  در  نتواست 
خواکین را بپردازد و به همین خاطر از ۱۹ شهریور ۱۴۰۰ 
پنجره نقل  و انتقالاتی این باشگاه توسط کمیته انضباطی 
فیفا بسته شد و طبق حکم قرار بود به محض پرداخت 
مطالبات مربی آرژانتینی محرومیت پرسپولیس از نقل  و 
انتقالات لغو شود. حالا پرسپولیس با پرداخت ۷۴۰ هزار 
این  این موضوع  تایید  و  کالدرون و دستیارش  به  دلار 
پرونده را مختومه کرد تا پنجره نقل  و انتقالات باشگاه 

رسما باز شود.
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تزریق دز سوم برای افراد بالای ۱۸ سال تایید شد
حیدری از تزریق دوز سوم واکسن کرونا برای افراد بالای ۱۸ سال که ۳ تا ۴ ماه از زمان 
تزریق دوز دوم آن ها گذشته باشد، خبر داد. معاون بهداشت وزارت بهداشت گفت: تمام 
افراد بالای ۱۸ سال می توانند با رعایت همین فاصله زمانی برای تزریق دوز سوم به 
پایگاه های واکسیناسیون مراجعه کنند. تمهیدات لازم برای تزریق دوز سوم واکسن برای 
افراد بالای ۱۸ سال اندیشیده شده و همکاران ما در مراکز و پایگاه های واکسن تزریق دوز 

سوم افراد بالای ۱۸ سال با شرایط اعلام شده را انجام می دهند.

توضیحات »وزیر بهداشت« برای مقابله با امیکــرون
دکتر بهرام عین اللهی، گفت: همه به سرعت برای واکسیناسیون اقدام کنند. آنهایی که یک 
دز واکسن تزریق کردند حتما دز دوم را تزریق کنند. همچنین کسانی که ۳ ماه از تزریق دز 
دوم واکسن شان گذشته است می توانند برای تزریق دز سوم اقدام کنند. الان ثابت شده 
است کسانی که ماسک می زنند گرفتار امیکرون نمی شوند؛ بنابراین توصیه می کنم مردم 
حتما ماسک بزنند و فاصله گذاری را رعایت کرده و تا حد امکان از تجمعات و حضور در 

اماکن سر بسته و فاقد تهویه مناسب خودداری کنند.

چه کنیم که از امیکرون در امان بمانیم؟
بنابر اعلام دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت سرعت رشد امیکرون از بقیه انواع 
جهش ها بیشتر است، تاکنون چندین مورد افزایش انفجاری از امیکرون دیده شده و هرجا 
امیکرون شناسایی شده تعداد موراد ابتلا افزایش پیدا کرده است. چه کنیم که از امیکرون 
در امان بمانیم؟ در اولین فرصت واکسن بزنید و دوره واکسیناسیون خود را تکمیل کنید. 
فاصله فیزیکی را رعایت کنید. از ماسک استفاده کنید. از رفتن به مکان های شلوغ اجتناب 

کنید. تهویه مناسب برقرار کنید.

استقبال از امیکرون با دورهمی های شب یلدا
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به شناسایی یک مورد مبتلا به اومیکرون در کشور، 
به مردم توصیه کرد که تزریق واکسن و رعایت پروتکل های بهداشتی را بیش از پیش 
جدی بگیرند و در شب یلدا با دورهمی های خانوادگی به استقبال این سویه جدید کرونا 
نروند. مسعود مردانی گفت: مردم باید برای حفظ سلامتی خود و عزیزانشان شب یلدا را 
در خانه های خود با تنها با خانواده خویش سپری کنند تا خدای ناکرده سبب گسترش 

این ویروس نشوند.

حتـــی اگـــر واکســـن زده ایم، بـــرای حفـــظ  ســـلامتی خـــود و عزیزانمان 
همچنـــان بایـــد از دورهمـــی هـــا بپرهیزیم و بلند ترین شـــب ســـال را به 

خطرنـــاک ترین شـــب ســـال تبدیـــل نکنیم.

خطر ۲۰ برابری مرگ ناشی از کرونا در واکسینه نشده ها
افرادی که واکسینه نشده اند در مقایسه با افرادی که به طور کامل در برابر کرونا 
واکسینه شده اند و در عین حال دُز یادآور را نیز تزریق کرده اند ۱۰ برابر بیشتر احتمال 
دارد که تست کرونای ایشان مثبت باشد. این گروه همچنین ۲۰ برابر بیشتر احتمال 
دارد بر اثر ابتلا به این بیماری جان خود را از دست بدهند. خطر ابتلا به کووید-۱۹ 
در افراد واکسینه نشده پنج برابر و خطر مرگ ۱۴ برابر بیشتر از افرادی است که کامل 

واکسینه شده اند.

محدودیت های قبلی کرونا باید دوباره اجرا شود
پیام طبرسی اظهار داشت: نباید الان گول نقشه سفید کشور را بخوریم. مدیریت کرونا و 
کنترل مرگ و میر و کاهش روزانه تعداد بیماران خیلی خوب بوده اما این شرایط، بسیار 
شکننده است چون با توجه به قدرت بالای سرایت امُیکرون، ممکن است ظرف ۱۷ تا 
۳۰ روز آینده همه شهرهای کشور، وضعیت قرمز پیدا کنند. اگر بخواهیم شدت درگیری 
با امُیرون را کمتر کنیم، علاوه بر بازگشت محدودیت ها و رعایت دستورالعمل های 

بهداشتی، باید پوشش واکسیناسیون به ویژه در تزریق دُز سوم در کشور تقویت شود.

»معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی البرز« در گفت و گو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

کاهش ابتلاء در موج بعدی بیماری با افزایش 
پوشش نوبت سوم واکسیناسیون

بهداشتی دانشگاه علوم  -معاون  »دکتر شهاب مستوفی« 
پزشکی البرز- در گفت و گویی اختصاصی با روزنامه »دنیای 
هوادار« اظهار کرد: مهمترین ویژگی شناخت شده سویه جدید 
امیکرون انتشار سریع آن است، لذا با توجه به  ورود این 
سویه به کشور از تمامی البرزنشینان درخواست می کنم که 
با توجه به مناسبت های پیش رو ضمن رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی، از حضور در تجمعات و دورهمی ها پرهیز کنند تا 

شاهد همه گیری کرونا در استان نباشیم. 
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی البرز خاطرنشان کرد: 
به افرادی که هنوز هم در امر واکسن زدن تردید دارند، توصیه 
می شود هرچه سریعتر نسبت به تزریق واکسن اقدام کنند، 
چرا که افراد واکسینه نشده بیشتر در معرض ابتلا به امیکرون 

هستند.
رئیس مرکز بهداشت استان خاطر نشان کرد: بدون شک در 

بروز موج جدید بیماری، افرادی که واکسینه نشده اند، نقش 
مستقیم دارند و بر اساس تحقیقات علمی جهانی و ملی 
واکسیناسیون از شدت بیماری در افراد مبتلا می کاهد و 

میزان ابتلاء، بستری و مرگ را به شدت کاهش می دهد.
راه  مهمترین  واکسیناسیون  داد:  ادامه  مستوفی  دکتر 
پیشگیری و کنترل همه گیری کرونا ویروس است و در 
حال حاضر انجام واکسیناسیون تنها یک تصمیم یا سلیقه 
شخصی نیست و هر کدام از ما در برابر سلامت هم نوعان مان 

مسئول هستیم.
دکتر مستوفی افزود: برای رسیدن به ایمنی ناشی از واکسن، 
بعد از تزریق نوبت دوم حداقل به ۲ هفته زمان نیاز است، پس 

برای تزریق واکسن در موعد مقرر تعجیل کنید.
وی ادامه داد: واکسیناسیون همگانی موثرترین روش در 
تکمیل مبارزه با کووید۱۹ است، لذا مشارکت ۱۰۰ درصدی 

مردم یک مسئولیت اجتماعی برای پیشگیری از موج بعدی 
بیماری است، تزریق نوبت سوم باید سرعت بیشتری در 

استان بگیرد تا میزان ابتلاء،  نیاز به بستری در ICU و 
مرگ و میر به شدت کاهش یابد.

البرز  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
تصریح کرد: تمامی مدارس استان هم زیر ذره بین 
از  بازدید  باید  و  هستند  بهداشتی  کارشناسان 
وضعیت مدارس بیش از گذشته مورد توجه قرار 

بگیرد.
وی افزود: نظارت بر رعایت پروتکل های بهداشتی 

هر  در  مسئول  فرد  بالاترین  عهده  بر 
واحدهای  و  سازمان  اداره، 

عمومی  خدمات  ارائه 
ماسک  و  می باشد 
مهمترین مانع برای 

امیکرون است.
مستوفی  دکتر 
گفت: تمام همکاران 
در  بهداشت  مراکز 
تجمیعی  پایگاه 
در  واکسیناسیون 
شهروندان  انتظار 

گرامی می باشند تا با افزایش پوشش نوبت 
کاهش  شاهد  واکسیناسیون  سوم 
ابتلاء در موج بعدی بیماری باشیم.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی البرز در پایان اعلام کرد: 
سوم  نوبت  آذرماه   ۲۹ روز  از 
کلیه  برای   ۱۹ کووید  واکسن 
افراد ۱۸ سال به بالا که ۳ ماه از 
نوبت دوم واکسیناسیون ایشان 

گذشته است، تزریق می شود.

دیالوگالبرز

مهمترین ویژگی شناخت شده سویه جدید امیکرون انتشار سریع 
آن است، لذا با توجه به  ورود این سویه به کشور از تمامی البرزنشینان 

درخواست می کنم که با توجه به مناسبت های پیش رو ضمن رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی، از حضور در تجمعات و دورهمی ها پرهیز کنند 

تا شاهد همه گیری کرونا در استان نباشیم. 


